

How to Submit an Article to the Iraqi Journal of Chemical and Petroleum Engineering?

- Article (**Word File**), (**English language**) of maximum (**25 Pages**) should be submitted to the Iraqi Journal of Chemical and Petroleum Engineering website after registration on [Register](#).
- Author(s) (**Iraqi Nationality inside Iraq**) should attend to the Iraqi Journal of Chemical and Petroleum Engineering (Iraq-Baghdad-Aljadiriya-University of Baghdad-Chemical Engineering Dept.). A commitment should be signed shown that the article is not submitted or published before.
- Fees (**Iraqi Nationality inside Iraq**) should be paid to **Financial Fund** (Deanship of Faculty of Engineering-University of Baghdad) and the receipt submitted all together with signed commitment.
- The fee (**Iraqi Nationality inside Iraq**) for the article is 75000 IQD (60 US dollars).
- The author will receive an email for corrections and resubmission of the final copy of the article.
- The final copy should be in the IJCPE form which available on website http://ijcpe.uobaghdad.edu.iq/public/journal-files/Final_Form.docx
Note: articles which not comply with instructions will subject to (request revision).
- **The article should be written in one column as follow:**

Type Title of Your Paper Here (Capitalize Each Word) Times New Roman, Font Size 17, Bold

- The names of the author should be as first name last name style. Affiliation is required with country, for different affiliation addresses put letter a, b, c etc., in superscript style directly after the last name and then start affiliation address with the same superscript letter, not forget to insert email address for each author.

First Author^a, Second Author^b and Third Author^c (Times New Roman, font size 13, bold, italic)

^aFirst Affiliation, Email (times new roman, font size 8, italic)

^bSecond Affiliation, Email (times new roman, font size 8, italic)

^cThird Affiliation, Email (times new roman, font size 8, italic)

- **Abstract (font size 10, bold)**

Insert an abstract of maximum 250 words (times new roman, font size 9)

Keywords: Type your keywords here separated by comma (times new roman, font size 8)

- **Line spacing should be 1.5**

- **Main Structure (Numbered, Capital first letter, Bold, Font Size 10, Times New Roman)**

1- Introduction

Insert your Introduction starting with three spaces and a capital letter for each paragraph (times new roman, font size 10, lower case) and so on for all main structure paragraphs.

Section headings should be left-justified, bold, the first letter capitalized and numbered in sequence, starting with the Introduction.

Sub-section headings should be in 1.1, 1.2, etc. style, non-bold and capital first letter as follows.

1.1. Example (subheading form, font size 10, non-bold)

- a. Example
- b. Example

2- Experimental Work

2.1. Example

3- Discussion

3.1. Example

4- Conclusions

- **Acknowledgments (If Any)**

Acknowledgment, references, and nomenclature should be inserted with first letter capital, bold and numbering is not required.

- **Nomenclature**

Nomenclature should be inserted as a table (not a picture) and arranged alphabetically.

- **References (IEEE pattern)**

References should be listed in numerical order in the IEEE style. IEEE pattern is to mention the reference as a number between brackets in the text [1] and then identify this reference in the reference section at the end as follow:

References

[1] A. Rezi and M. Allam, "Techniques in array processing by means of transformations, " in *Control and Dynamic Systems*, Vol. 69, Multidimensional Systems, C. T. Leondes, Ed. San Diego: Academic Press, 1995, pp. 133-180.

[2] G. O. Young, "Synthetic structure of industrial plastics," in *Plastics*, 2nd ed., vol. 3, J. Peters, Ed. New York: McGraw-Hill, 1964, pp. 15-64.

For more information about referencing please follow the link below:

<http://ijcpe.uobaghdad.edu.iq/public/journal-files/IEEE-Citation-StyleGuide.pdf>

- **Appendices (If Any)**

Appendices should insert after references in the order A, B, C etc.

- **Equations**

Equations should be mentioned in the text as Eq. (1), Eq. (2) then inserted as equation form (font size 8) and listed as follow:

Type equation here. (1)

Type equation here. (2)

- **Tables**

Tables should be mentioned in the text as Table 1 and inserted in the following form (not a picture) font size 8 with the title above the table (font size 10) and finally one space separate table from above and one below.

Table 1. Table title

| Example | Column(A) | Column(B) | Column(C) | Column(D) | Column(E) | Column(F) | Column(G) |
|---------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|
|---------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|

- **Figures**

Figures must mention in the text with the capital letter Fig. 1. Figures position should be **INLINE WITH TEXT** with title below the picture as follow:



Fig. 1. An example

Note: All figures and tables should be inserted where they come in the text, not at the end of the article.

- Title(Arabic)

Type (simplified Arabic, عربي) Title of Your Paper at the End of Article, Font Size 17, Bold

- Abstract (الخلاصة), (simplified Arabic, عربي), font size 14, bold

Insert Arabic abstract and keywords at the end of the paper, font size 14)

Best Regards
Iraqi Journal of Chemical and
Petroleum Engineering

كيفية تقديم بحث الى المجلة العراقية للهندسة الكيماوية وهندسة النفط؟

- يتوجب رفع البحث ب(اللغة الانكليزية) بصيغة (مايكروسوفت وورد) على ان لا يتعدى (25 صفحة) الى موقع المجلة الالكتروني بعد التسجيل في الموقع [Register](#)
- (الباحثين العراقيين داخل العراق) يتوجب حضور الباحث الى مقر المجلة العراقية للهندسة الكيماوية وهندسة النفط والكائن في بغداد, الجادرية, جامعة بغداد, قسم الهندسة الكيماوية يتوجب على الباحث مقدم الطلب توقيع تعهد بان البحث لم ينشر او يقدم للنشر سابقا في اي من المجالات العالمية والمحلية
- (الباحثين العراقيين داخل العراق) المبلغ المطلوب (75000) خمسة وسبعين الف دينار عراقي يدفع في عمادة كلية الهندسة, صندوق التعليم ويقدم وصل بالمبلغ مع التعهد من قبل الباحث صاحب الطلب
- يستلم الباحث رسالة على البريد الالكتروني لاستلام التعديلات المطلوبة لبحثه ثم اعادة تقديم نسخة معدلة على الموقع الالكتروني.
- النسخة النهائية المعدلة يجب ان تكون بالصيغة المطلوبة للمجلة العراقية للهندسة الكيماوية وهندسة النفط والموجودة على الموقع الالكتروني للمجلة http://ijcpe.uobaghdad.edu.iq/public/journal-files/Final_Form.docx (ملاحظة: البحوث الغير ملتزمة بالصيغة النهائية سيطلب اعادة رفعها بالصيغة المطلوبة)
- اسم البحث والخلاصة باللغة العربية تكتب في نهاية البحث

يكتب البحث بعمود واحد والعنوان يكتب بحروف كبيرة مع بداية كل كلمة وبخط عريض حجم 17

Type Title of Your Paper Here (Capitalize Each Word) Times New Roman, Font Size 17, Bold

اسماء الباحثين تكتب بخط مائل عريض حجم 13 وحسب التسلسل واذا كان اكثر من باحث توضع فاصلة مع ترميز الاسم في حال اختلاف مكان العمل مع ذكر البريد الالكتروني لكل باحث وكما يلي

First Author^a, Second Author^b and Third Author^c (Times New Roman, font size 13, bold, italic)

^aFirst Affiliation, Email (times new roman, font size 8, italic)

^bSecond Affiliation, Email (times new roman, font size 8, italic)

^cThird Affiliation, Email (times new roman, font size 8, italic)

Abstract (font size 10, bold)

- الخلاصة تكتب في الصفحة الاولى بحجم خط 9 وتترك ثلاثة مسافات مع بداية كل سطر

الكلمات الدالة يجب ان تذكر وبحجم خط 8 وفاصلة بين كل كلمة

- المسافة بين الاسطر هي 1.5

العناوين الرئيسية ترقيم و تكون بحجم خط 10 غليظ مع احرف كبيرة لبداية كل كلمة كما مبين

1- Introduction

- المقدمة تكون بحجم خط 10 مع ترك ثلاثة مسافات وحرف كبير في بداية كل مقطع. احرف صغيرة لباقي المقطع وهذا ينطبق على كل مقاطع المقالة.
- العناوين الرئيسية ترقم وتكون بحجم خط 10 غليظ وترقم بداية بالمقدمة كما ذكر سابقا اما العناوين الفرعية فتكون بحجم 10 مع احرف كبيرة بداية كل كلمة وترقم بالشكل التالي

1.1. Example (sub heading form, font size 10, non-bold)

- c. Example
- d. Example

2- Experimental Work

2.1. Example

3- Discussion

3.1. Example

4- Conclusions

- الشكر والتقدير يكون بعد الاستنتاجات ولا يتطلب الترقيم فيها وكذلك بالنسبة للمصطلحات و المصادر. الحرف الاول كبير. والخط غليظ ويجب ان تكون المصطلحات على شكل جدول وليس صورة. اما المصادر فتكون بصيغة (IEEE Pattern) وترقم في النص بشكل [1] ثم تعرف في المصادر في نهاية البحث بالتسلسل الصحيح وكما مبين.

Acknowledgments**Nomenclature****References**

- [1] A. Rezi and M. Allam, "Techniques in array processing by means of transformations, " in *Control and Dynamic Systems*, Vol. 69, Multidemsional Systems, C. T. Leondes, Ed. San Diego: Academic Press, 1995, pp. 133-180.
- [2] G. O. Young, "Synthetic structure of industrial plastics," in *Plastics*, 2nd ed., vol. 3, J. Peters, Ed. New York: McGraw-Hill, 1964, pp. 15-64.

للمزيد من المعلومات حول كيفية ترقيم المصادر يرجى زيارة الرابط التالي

<http://ijcpe.uobaghdad.edu.iq/public/journal-files/IEEE-Citation-StyleGuide.pdf>

- يوضع الملحق ان وجد بعد المصادر ولا يرقم العنوان الرئيسي ايضا ثم ترتب الملاحق ابجديا

Appendices

- المعادلات تذكر في النص بالشكل التالي Eq. (1), Eq. (2) ثم تكتب بصيغة المعادلة وترقم كما مبين ادناه

Type equation here. (1)

Type equation here. (2)

- الجدول تذكر في النص بالشكل التالي Table 1 ويكون عنوان الجدول فوق الجدول وبحجم خط 10 اما الجدول نفسه فيكون الخط بحجم 8 وتترك مسافة قبل وبعد الجدول وكما مبين

Table 1. Table title

| Example | Column(A) | Column(B) | Column(C) | Column(D) | Column(E) | Column(F) | Column(G) |
|---------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|
|---------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|-----------|

- الاشكال تذكر في النص بالشكل التالي Fig. 1 وتكون الاشكال في الخط مع النص ثم ينسخ على شكل صورة ويكتب عنوان الشكل اسفل الصورة بحجم خط 10 وكما موضح ادناه



Fig. 1. An example

ملاحظة: توضع الجداول والاشكال اينما وجدت في المقالة وليس في نهاية المقالة.

- اسم البحث باللغة العربية يذكر في نهاية المقالة بحجم خط 17 غليظ ثم اسماء الباحثين, عنوان العمل, الخلاصة, والكلمات الدالة باللغة العربية بحجم خط 14 وتترك ثلاثة مسافات مع بداية كل سطر.

مع اطيب تحيات
المجلة العراقية للهندسة الكيماوية وهندسة
النفط